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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Edukacji, Nauki i Młodzieży (nr 158)

Komisji Samorządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej 
(nr 252)
8 listopada 2018 r.
Komisje: Edukacji, Nauki i Młodzieży oraz Samorządu Terytorialnego i Polityki 
Regionalnej, obradujące pod przewodnictwem posła Andrzeja Maciejewskiego 
(Kukiz15), przewodniczącego Komisji Samorządu Terytorialnego i Polityki Regio-
nalnej, rozpatrzyły: 

– poprawki zgłoszone w czasie drugiego czytania do projektu ustawy o zmianie 
ustawy – Prawo oświatowe, ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych 
ustaw (druki nr 2861 i 2951). 

W posiedzeniu udział wzięli: Marzena Machałek sekretarz stanu w Ministerstwie Edukacji Naro-
dowej wraz ze współpracownikami, Sławomir Męcina dyrektor Biura Edukacji Komendy Głównej 
Ochotniczych Hufców Pracy, Piotr Mikiewicz zastępca dyrektora ds. naukowych Instytutu Badań 
Edukacyjnych, Janina Jackiewicz-Sikorska dyrektor Centrum Kształcenia Kadr Związku Zakładów 
Doskonalenia Zawodowego, Krystyna Starczewska prezes Krajowego Forum Oświaty Niepublicznej 
wraz ze współpracownikami. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Izabela Kulesza-Rozesłaniec, Jolanta 
Osiak, Ewa Muszyńska, Dariusz Myrcha – z sekretariatów Komisji w Biurze Komisji Sejmowych 
oraz Urszula Sęk, Aleksandra Wolna-Bek – legislatorzy z Biura Legislacyjnego. 
Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):

Otwieram wspólne posiedzenie Komisji Edukacji, Nauki i Młodzieży oraz Samorządu 
Terytorialnego i Polityki Regionalnej. Na podstawie listy obecności stwierdzam kworum. 
Witam na naszym posiedzeniu panią minister Marzenę Machałek, sekretarz stanu 

w Ministerstwie  Edukacji  Narodowej  wraz  z licznym  zespołem  współpracowników. 
Witam panie i panów posłów. Witam przybyłych gości, przedstawicieli organizacji poza-
rządowych. 
Porządek dzienny obejmuje rozpatrzenie poprawek zgłoszonych w czasie drugiego 

czytania do projektu ustawy o zmianie ustawy – Prawo oświatowe, ustawy o systemie 
oświaty oraz niektórych innych ustaw, druki nr 2861 i 2951. Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu 
stwierdzę, że przyjęliśmy porządek obrad. Sprzeciwu nie słyszę. 
Przystępujemy do realizacji porządku dziennego. W trakcie drugiego czytania zostały 

zgłoszone łącznie 42 poprawki. Z otrzymanych materiałów wynika, że Biuro Legisla-
cyjne w kilku przypadkach proponuje łączne głosowanie niektórych poprawek. Ta uwaga 
dotyczy poprawek nr 4 i 35, nr 5, 6 i 7, nr 12 i 34, nr 14, 18 i 36, nr 16 i 37, nr 19 i 20, 
nr 21 i 22, nr 23 i 42, nr 24 i 38, nr 25 i 26, nr 27, 28 i 29, nr 30 i 39, nr 31 i 40 oraz  
nr 32 i 41. Wymienione poprawki, zdaniem Biura Legislacyjnego, powinny być głoso-
wane łącznie, w przedstawionych wyżej blokach. 
Szanowni państwo, przechodzimy do rozpatrzenia poprawki nr 1. Tę poprawkę zgło-

sił Klub Poselski Polskiego Stronnictwa Ludowego i Unii Europejskich Demokratów. 
Czy przedstawiciel klubu chciałby uzasadnić poprawkę? Czy jest w ogóle na sali przed-
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stawiciel wnioskodawcy, klubu PSL-UED? Nie ma. Proszę zatem o zabranie głosu panią 
minister Marzenę Machałek. 

Sekretarz stanu w Ministerstwie Edukacji Narodowej Marzena Machałek:
Jesteśmy przeciw tej poprawce. 

Głos z sali:
Nie słyszymy pani minister. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Pani minister, bardzo proszę bliżej mikrofonu. 

Sekretarz stanu w MEN Marzena Machałek:
Jesteśmy przeciwni tej poprawce. Nie moją winą jest hałas na sali. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Biuro Legislacyjne, bardzo proszę. 

Legislator Urszula Sęk:
Wydaje nam się, że ta poprawka jest zarówno niepełna, jak i nieco wadliwie skonstru-
owana. Chociażby, jeśli chodzi o jej zakończenie. Domyślamy się, że chodzi o obowiąz-
kowe zadania własne gminy, ale chcielibyśmy to potwierdzić, usłyszeć takie potwier-
dzenie ewentualnie od przedstawicieli strony rządowej. Sposób zapisania poprawki jest 
naszym zdaniem wadliwy. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Proszę bardzo, pani minister. 

Sekretarz stanu w MEN Marzena Machałek:
Potwierdzamy opinię Biura Legislacyjnego. Oprócz tego, że nie zgadzamy się meryto-
rycznie z poprawką, to jeszcze dodatkowo jest ona wadliwa, jeśli chodzi o stronę tech-
niczno-legislacyjną. 

Poseł Jacek Protas (PO):
Panie przewodniczący, na sali jest włączonych za dużo mikrofonów. Bardzo proszę, aby 
osoby, które nie zabierają głosu, powyłączały swoje mikrofony. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję za zwrócenie uwagi. Proszę wyłączyć zbędne mikrofony. 
Czy wszyscy posłowie włożyli swoje karty do głosowania do maszynek? Przystępu-

jemy do głosowania. Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki nr 1? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Podaję wynik głosowania: za przyjęciem poprawki 
8 głosów, przeciw 24, 1 głos wstrzymujący się. Poprawka nr 1 nie została zaakceptowana 
przez Wysokie Komisje. 
Przystępujemy do rozpatrzenia poprawki nr 2. Jest to poprawka Klubu Parlamen-

tarnego Prawo  i Sprawiedliwość. Proszę przedstawiciela klubu PiS o przedstawienie 
poprawki. 

Poseł Andrzej Kryj (PiS):
Panie przewodniczący, ta poprawka ma charakter porządkujący. Proponujemy zmianę 
zapisów w art. 1 pkt 16. We wspomnianym pkt 16 w art. 29 ust. 1 proponujemy, żeby 
w pkt 1 wyrazy „art. 91 ust. 1, 2, 3 i 7” zastąpić wyrazami „art. 91 ust. 1, 1a, 2, 3 i 7”, 
w pkt 2 wyrazy „art. 10 ust. 1 pkt 1-5” zastąpić wyrazami „ art. 10 ust. 1 pkt 1-5 i 7” 
i w pkt 3 po wyrazach „art. 106 ust. 3, 5 i 6” dodać przecinek i wyrazy „art. 107 ust. 6, 
8, 9 i 9a, art. 110 ust. 3, art. 117 ust. 8”. 

Głos z sali:
Nie trzeba tego odczytywać. 

Poseł Andrzej Kryj (PiS):
Proszę państwa, jeśli macie treść poprawek i tak będzie wygodniej, to nie pozostaje mi nic 
innego jak tylko stwierdzić, że poprawka ma charakter porządkujący i prosić Wysokie 
Komisje o jej przyjęcie. Dziękuję. 
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Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Bardzo proszę, pani minister. 

Sekretarz stanu w MEN Marzena Machałek:
Popieramy tę poprawkę. Rozstrzyga ona kwestię kompetencji organów prowadzących. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Biuro Legislacyjne. 

Legislator Urszula Sęk:
Nie mamy uwag. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Przystępujemy do głosowania. Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki nr 
2? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Podaję wyniki głosowania: za 35 głosów, 
0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Poprawka została przyjęta. 
Przechodzimy do rozpatrzenia poprawki nr 3. Poprawka została  zgłoszona przez 

Klub Parlamentarny Prawo i Sprawiedliwość. Proszę przedstawiciela klubu o przedsta-
wienie poprawki. 

Poseł Andrzej Kryj (PiS):
Panie przewodniczący, także ta poprawka ma charakter doprecyzowujący i wskazuje, 
że przewidziana w art. 70 ust. 2 pkt 2 ustawy kompetencja rady pedagogicznej w zakre-
sie opiniowania projektu planu finansowego szkoły lub placówki dotyczy tylko jednostek 
budżetowych określonych w ustawie o finansach publicznych. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Pani minister, proszę bardzo. 

Sekretarz stanu w MEN Marzena Machałek:
Popieramy tę poprawkę. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Biuro Legislacyjne, bardzo proszę. 

Legislator Urszula Sęk:
Nie zgłaszamy uwag. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Przechodzimy do głosowania nad poprawką nr 3. Kto z pań i panów posłów jest 
za przyjęciem tej poprawki? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Podaję wyniki 
głosowania: za 36 głosów, 0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzymujących się. Poprawka 
została przyjęta. 
Przystępujemy do rozpatrzenia poprawki nr 4. Zgodnie z wcześniejszym ustaleniem 

będzie ona rozpatrzona łącznie z poprawką nr 35. Wymienione poprawki zostały zło-
żone przez Klub Parlamentarny Prawo i Sprawiedliwość. Proszę przedstawiciela wnio-
skodawców o krótkie zreferowanie poprawek. Nie trzeba odczytywać ich treści. Mamy 
ją przed sobą. 

Poseł Andrzej Kryj (PiS):
Zaproponowana  zmiana  polega  na wskazaniu,  do których  zakładowych  organizacji 
związkowych zwraca się dyrektor szkoły lub przedszkola w celu uzyskania opinii do pro-
jektu arkusza organizacji. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Proszę, pani minister. 

Sekretarz stanu w MEN Marzena Machałek:
Popieramy te poprawki. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Biuro Legislacyjne? 
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Legislator Urszula Sęk:
Nie zgłaszamy uwag. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Przechodzimy do głosowania. Głosujemy łącznie nad poprawkami nr 4 i 35. 
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem tych poprawek? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał od głosu? Podaję wyniki głosowania: za 36 głosów, 0 głosów przeciw i 0 głosów 
wstrzymujących się. Poprawki zostały przyjęte. 
Przystępujemy do rozpatrzenia poprawki nr 5. Ta poprawka zostanie rozpatrzona 

łącznie z poprawkami nr 6 i 7. Wymienione poprawki zostały zgłoszone przez Klub Par-
lamentarny Prawo i Sprawiedliwość. Proszę o przedstawienie poprawek. 

Poseł Andrzej Kryj (PiS):
Panie przewodniczący, szanowni państwo, zmiana polega na doprecyzowaniu przepisów 
związanych z prowadzeniem ewidencji niepublicznych szkól artystycznych oraz z nada-
waniem tym szkołom uprawnień publicznej szkoły artystycznej. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Proszę, pani minister. 

Sekretarz stanu w MEN Marzena Machałek:
Popieramy poprawki. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Biuro Legislacyjne. 

Legislator Urszula Sęk:
Nie zgłaszamy uwag. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Przechodzimy do głosowania. Głosujemy łącznie nad poprawkami nr 5, 6 i 7. Kto z pań 
i panów posłów jest za przyjęciem tych poprawek? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał 
od głosu? Podaję wyniki głosowania: za 38 głosów, 0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzy-
mujących się. Poprawki zostały przyjęte. 
Przystępujemy do rozpatrzenia poprawki nr 8. Tę poprawkę zgłosił Klub Parlamen-

tarny Platforma Obywatelska. Zostanie ona rozpatrzona łącznie z poprawkami nr 9 i 10. 
Proszę przedstawiciela klubu o przedstawienie poprawek. 

Poseł Elżbieta Gapińska (PO):
Szanowni państwo, poprawki nr 8, 9  i 10 dotyczą podręczników. Proponujemy, żeby 
powrócić do koncepcji zatwierdzania przez ministra do użytku szkolnego podręczników 
przeznaczonych do kształcenia zawodowego. Naszym zdaniem jest to istotna kwestia. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Pani minister Machałek, bardzo proszę. 

Sekretarz stanu w MEN Marzena Machałek:
Taka poprawka była już zgłaszana w trakcie pracy Komisji i wtedy przedstawiałam sta-
nowisko ministerstwa. Naszym zdaniem nie ma potrzeby zastosowania tej procedury, 
głównie ze względu na zmienność i elastyczność w kształceniu zawodowym. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Proszę, Biuro Legislacyjne. 

Legislator Urszula Sęk:
Chcielibyśmy dopytać, czy życzeniem wnioskodawców jest łączne rozpatrywanie popra-
wek nr 8, 9 i 10? 

Poseł Elżbieta Gapińska (PO):
Tak. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Będziemy głosować łącznie. Przystępujemy do głosowania nad poprawkami nr 8, 9 i 10. 
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem tych poprawek? Kto jest przeciw? Kto się 
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wstrzymał od głosu? Podaję wyniki głosowania: za 11 głosów, 29 głosów przeciw i 0 gło-
sów wstrzymujących się. Poprawki nie uzyskały akceptacji Komisji. 
Przechodzimy do rozpatrzenia poprawki nr 11, zgłoszonej przez Klub Parlamentarny 

Prawo i Sprawiedliwość. Proszę o przedstawienie poprawki. 

Poseł Andrzej Kryj (PiS):
Poprawka ma charakter porządkujący i zmierza do nadania spójnego brzmienia art. 44zh 
ust. 2 z art. 44j ustawy o systemie oświaty. Chodzi o zrównanie uprawnień uczniów szkół 
ogólnodostępnych i uczniów szkół artystycznych, które realizują kształcenie ogólne. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Pani minister, bardzo proszę. 

Sekretarz stanu w MEN Marzena Machałek:
Popieramy tę poprawkę. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Biuro Legislacyjne. 

Legislator Urszula Sęk:
Nie zgłaszamy uwag. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Przystępujemy do głosowania nad poprawką nr 11. Kto z pań i panów posłów 
jest za przyjęciem tej poprawki? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Podaję 
wyniki  głosowania:  za 40  głosów,  0  głosów  przeciw  i 0  głosów wstrzymujących  się. 
Poprawka została przyjęta. 
Przechodzimy do rozpatrzenia poprawki nr 12. Zostanie ona rozpatrzona  łącznie 

z poprawką nr 34. Poprawki zostały zgłoszone przez klub PiS. Bardzo proszę o ich przed-
stawienie. 

Poseł Andrzej Kryj (PiS):
Poprawka nr 12 ma charakter porządkujący. Obecnie w projekcie współfinansowanym 
ze środków europejskich prowadzonym przez Centrum Informatyczne Edukacji odbywa 
się  pilotaż  systemu wspomagającego  przeprowadzenie  egzaminu  ośmioklasisty. Ten 
projekt będzie kontynuowany w kolejnych latach, a jego celem będzie przygotowanie 
systemu wspomagającego przeprowadzenie egzaminu maturalnego. Poprawka powinna 
wejść w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia ustawy. Prosimy o przyjęcie poprawki. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Pani minister, bardzo proszę. 

Sekretarz stanu w MEN Marzena Machałek:
Popieramy tę poprawkę. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Biuro Legislacyjne. 

Legislator Urszula Sęk:
Nie zgłaszamy uwag. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Przystępujemy do głosowania nad poprawkami nr 12 i 34. Kto z pań i panów 
posłów jest za przyjęciem tych poprawek? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? 
Podaję wyniki głosowania: za 40 głosów, 0 głosów przeciw i 0 głosów wstrzymujących 
się. Poprawki zostały przyjęte. 
Przechodzimy do rozpatrzenia poprawki nr 13, zgłoszonej przez Klub Parlamentarny 

Platforma Obywatelska. Proszę o przedstawienie poprawki. 

Poseł Elżbieta Gapińska (PO):
Panie przewodniczący, pani minister, kolejny  raz bardzo proszę  o uwzględnienie  tej 
poprawki, ponieważ jest ona niezwykle istotna dla wszystkich nauczycieli, którzy pra-
cują w polskich szkołach. Szanowni państwo, nie zgadzamy się z obowiązującym syste-
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mem oceny nauczycieli. Wielokrotnie o tym mówiłam. Wczoraj po raz kolejny zadałam 
pani minister pytanie w trakcie drugiego czytania, ale nie potrafiła pani mi podać żad-
nego logicznego powodu, dlaczego chcecie nadal utrzymać taki system oceny nauczy-
cieli. Jest on źle odbierany przez nauczycieli należących do jednego i drugiego dużego 
związku zawodowego oraz przez nauczycieli, którzy nie są członkami związków zawo-
dowych. System różnicuje nauczycieli i rodzi z ich strony ogólną niechęć do tego rodzaju 
oceny. Ministerstwo twierdzi, że będzie system sprawdzać przez najbliższy rok. Szczerze 
mówiąc, nie widzę takiej potrzeby. 
Pani minister,  jeśli potrafi pani wykazać, dlaczego nasza poprawka jest niedobra, 

to proszę nam to powiedzieć. Nauczyciele naprawdę na to czekają. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Pani minister, bardzo proszę. 

Sekretarz stanu w MEN Marzena Machałek:
Na tym etapie procesu legislacyjnego nie możemy przyjąć tej poprawki. Docierają do nas 
głosy o tym, że jest duże zaniepokojenie, jeśli chodzi o system oceniania. Na następnym 
etapie, po spotkaniu w przyszłym tygodniu ze związkami zawodowymi, nie wykluczamy 
wprowadzenie zmiany do ustawy w trakcie prac w Senacie. Będzie to zmiana komplek-
sowa i dopracowana. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Biuro Legislacyjne? 

Legislator Urszula Sęk:
Nie zgłaszamy uwag. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Przechodzimy do głosowania nad poprawką nr 13. Kto z pań i panów posłów jest za przy-
jęciem tej poprawki? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Podaję wyniki głoso-
wania. Głosowało 39 posłów, za 11 głosów, 28 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących 
się. Poprawka nie została zaakceptowana. 
Przystępujemy do rozpatrzenia poprawki nr 14, którą będziemy rozpatrywać łącznie 

z poprawkami nr 18 i 36. Poprawki zgłosił Klub Parlamentarny Prawo i Sprawiedliwość. 
Bardzo proszę o ich przedstawienie. 

Poseł Andrzej Kryj (PiS):
Panie przewodniczący, zaproponowana zmiana ułatwi organizowanie zajęć w niesamo-
rządowych przedszkolach, szkołach i placówkach, i jednocześnie ma zapewnić bezpie-
czeństwo uczniom biorącym udział w tych zajęciach. Poprawka wychodzi naprzeciw ocze-
kiwaniom organów prowadzących tego rodzaju placówki. W tej chwili w przedszkolach 
i innych formach wychowania przedszkolnego oraz szkołach i placówkach prowadzonych 
przez osoby fizyczne lub osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego 
nauczycieli zatrudnia się na podstawie umowy o pracę. Po przyjęciu tej poprawki będzie 
możliwe stosowanie innych form zatrudnienia. Jest to bardzo korzystne. Proszę o przy-
jęcie zgłoszonej poprawki. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Pani minister, bardzo proszę. 

Sekretarz stanu w MEN Marzena Machałek:
Popieramy poprawkę. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Biuro Legislacyjne? 

Legislator Urszula Sęk:
Nie zgłaszamy uwag. 
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Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Przechodzimy do głosowania. Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawek nr 
14, 18 i 36? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Podaję wyniki głosowania: 
za 39 głosów, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się. Poprawki zostały przyjęte. 
Przystępujemy do rozpatrzenia poprawki nr 15. Poprawkę zgłosił Klub Poselski Pol-

skiego Stronnictwa Ludowego i Unii Europejskich Demokratów. Czy jest na sali przed-
stawiciel klubu? Nie ma. Proszę zatem panią minister o przedstawienie  stanowiska 
resortu na temat tej poprawki. 

Sekretarz stanu w MEN Marzena Machałek:
Przyjęliśmy już uporządkowane pensum godzin nauczycieli praktycznej nauki zawodu. 
Jest to 20 godzin. Z tego powodu przyjęcie zgłoszonej poprawki uznajemy za niecelowe. 
Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Proszę, Biuro Legislacyjne. 

Legislator Urszula Sęk:
Poprawka jest legislacyjnie wadliwie skonstruowana. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Przechodzimy do głosowania nad poprawką. Kto z pań i panów posłów jest 
za przyjęciem poprawki nr 15? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Podaję 
wyniki głosowania. Głosowało 38 posłów, za 1 głos, 29 głosów przeciw, 8 głosów wstrzy-
mujących się. Poprawka nr 15 nie uzyskała akceptacji. 
Przystępujemy do rozpatrzenia poprawki nr 16. Jak informowałem wcześniej, będzie 

ona rozpatrzona łącznie z poprawką nr 37. Poprawki zgłosił Klub Parlamentarny Prawo 
i Sprawiedliwość. Bardzo proszę, panie pośle. 

Poseł Andrzej Kryj (PiS):
Panie przewodniczący, przyjęcie poprawki nr 16 umożliwi tworzenie w budżetach środ-
ków na przeprowadzanie badań lekarskich, na pokrycie kosztów szkoleń, kosztów zwią-
zanych z BHP, kosztów odpisów na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych dla nauczy-
cieli doradców metodycznych. Prosimy Wysokie Komisje o przyjęcie tej poprawki. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Proszę, pani minister. 

Sekretarz stanu w MEN Marzena Machałek:
Popieramy poprawkę. Chodzi o zmianę wynagrodzenia na zatrudnienie. Jest to szersza 
definicja możliwości, w ramach których będzie można finansować doradcę metodycznego 
z budżetu wojewody. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Biuro Legislacyjne, bardzo proszę. 

Legislator Urszula Sęk:
Nie zgłaszamy uwag. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Przechodzimy do łącznego głosowania nad poprawkami. Kto z pań i panów 
posłów jest za przyjęciem poprawek nr 16 i 37? Kto  jest przeciw? Kto się wstrzymał 
od głosu? Podaję wyniki głosowania: za 41 głosów, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzy-
mujących się. Poprawki zostały przyjęte. 
Przystępujemy do rozpatrzenia poprawki nr 17, zgłoszonej przez Klub Parlamen-

tarny Platforma Obywatelska. Proszę bardzo. 

Poseł Elżbieta Gapińska (PO):
Panie przewodniczący, szanowni państwo, tą poprawką chcemy uściślić zasady przyzna-
wania urlopu dla poratowania zdrowia. Mówiliśmy o tym na poprzednim posiedzeniu 
Komisji podczas pierwszego czytania. Prosimy o przyjęcie poprawki. 
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Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Proszę, pani minister. 

Sekretarz stanu w MEN Marzena Machałek:
Uważamy, że to co wprowadziliśmy do projektu oraz to co się znajduje w zapisach pro-
jektu wyczerpuje oczekiwania, którymi kierowali się wnioskodawcy poprawki. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Biuro Legislacyjne? 

Legislator Urszula Sęk:
Nie zgłaszamy uwag. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Przystępujemy  do głosowania  nad  poprawką  nr  17.  Kto  z pań  i panów  posłów  jest 
za przyjęciem poprawki? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Podaję wyniki 
głosowania: głosowały 42 osoby, za oddano 14 głosów, 28 głosów przeciw, 0 głosów wstrzy-
mujących się. Poprawka nie uzyskała akceptacji. 
Poprawkę nr 18 już rozpatrzyliśmy. Przechodzimy do rozpatrzenia poprawki nr 19, 

która jest rozpatrywana łącznie z poprawką nr 20. Są to poprawki zgłoszone przez klub 
Prawo i Sprawiedliwość. Proszę, panie pośle. 

Poseł Andrzej Kryj (PiS):
Panie przewodniczący, obydwie poprawki mają charakter doprecyzowujący. Ich celem 
jest usunięcie nieścisłości, które mogą powodować ewentualne problemy interpretacyjne. 
Zgodnie z założeniami odliczeniu mają podlegać darowizny na cele kształcenia zawodo-
wego, których przedmiotem będą materiały dydaktyczne lub środki trwałe, m.in. nie 
starsze niż 20 lat. Prosimy o przyjęcie tych poprawek. 

Głos z sali:
Nie starsze niż 12 lat. 

Poseł Andrzej Kryj (PiS):
Oczywiście, nie starsze niż 12 lat. Przepraszam za pomyłkę. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Bardzo proszę, pani minister. 

Sekretarz stanu w MEN Marzena Machałek:
Popieramy te poprawki. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Biuro Legislacyjne? 

Legislator Urszula Sęk:
Nie zgłaszamy uwag. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Przechodzimy do łącznego głosowania nad poprawkami nr 19 i 20. Kto z pań 
i panów posłów jest za przyjęciem tych poprawek? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał 
od głosu? Podaję wyniki głosowania: głosowały 42 osoby, za oddano 41 głosów, 1 głos 
przeciw, 0 głosów wstrzymujących się. Poprawki zostały zaakceptowane. 
Przystępujemy do rozpatrzenia poprawek nr 21 i 22. One także zostaną rozpatrzone 

łącznie. Proszę przedstawiciela klubu Prawo i Sprawiedliwość o przedstawienie tych 
poprawek. 

Poseł Andrzej Kryj (PiS):
Poprawki mają charakter porządkujący. W art. 7 ust. 1 pkt 20 ustawy o systemie infor-
macji oświatowej wprowadza się zasadę, że w rejestrze szkół i placówek oświatowych 
w ramach danych identyfikacyjnych szkół i placówek oświatowych w odniesieniu do szkół 
ponadpodstawowych prowadzących kształcenie zawodowe mają być gromadzone jedy-
nie dane o zawodzie. Pozostałe dane związane z nauką ucznia w szkole ponadpodstawo-
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wej prowadzącej kształcenie zawodowe będą zbierane w ramach danych dziedzinowych 
ucznia. 
Z kolei zmiana art. 14 pkt 5 ustawy o systemie informacji oświatowej rozszerza zakres 

danych  o uczniach  szkół  ponadpodstawowych  prowadzących  kształcenie  zawodowe 
o informację dotyczącą zajęć realizowanych przez ucznia w ramach godzin stanowiących 
różnicę między sumą godzin obowiązkowych zajęć edukacyjnych z zakresu kształcenia 
zawodowego a minimalną liczbą godzin kształcenia zawodowego dla kwalifikacji wyod-
rębnionych w zawodzie. Prosimy o przyjęcie przedstawionych poprawek. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Proszę, pani minister. 

Sekretarz stanu w MEN Marzena Machałek:
Popieramy te poprawki. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Biuro Legislacyjne? 

Legislator Urszula Sęk:
Nie zgłaszamy uwag. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Przystępujemy do głosowania. Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawek nr 
21 i 22? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Podaję wyniki głosowania: gło-
sowały 42 osoby, za 42 głosy, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się. Poprawki 
zostały zaakceptowane. 
Przystępujemy do rozpatrzenia poprawki nr 23. Zostanie ona rozpatrzona łącznie 

z poprawką nr 42. Poprawki zgłosił klub Prawo i Sprawiedliwość. Proszę, panie pośle. 

Poseł Andrzej Kryj (PiS):
Panie przewodniczący, rozpatrywana poprawka nr 23 ma charakter porządkujący. Jej 
celem  jest zapewnienie uczelniom,  szkołom wyższym, możliwości pozyskania z bazy 
danych Systemu Informacji Oświatowej danych potrzebnych do celów rekrutacji na stu-
dia wyższe, w tym także danych dziedzinowych dotyczących wyników egzaminów zawo-
dowych i egzaminów potwierdzających kwalifikacje w zawodzie. Poprawka jest podykto-
wana faktem, że podstawą przyjęcia na studia I stopnia lub jednolite studia magisterskie 
będą wyniki egzaminu dojrzałości oraz egzaminu lub egzaminów potwierdzających kwa-
lifikacje w danym zawodzie, a także egzaminu dojrzałości, egzaminu maturalnego lub 
egzaminów zawodowych. Poprawka powinna wejść w życie z dniem 1 stycznia 2022 r. 
Prosimy o przyjęcie poprawki. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Proszę, pani minister. 

Sekretarz stanu w MEN Marzena Machałek:
Popieramy tę poprawkę. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Biuro Legislacyjne? 

Legislator Urszula Sęk:
Nie zgłaszamy uwag. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Przystępujemy do głosowania nad poprawkami nr 23 i 42. Kto z pań i panów 
posłów jest za przyjęciem tych poprawek? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? 
Podaję wyniki głosowania. Głosowało 44 posłów, za 44 głosy, 0 głosów przeciw, 0 głosów 
wstrzymujących się. Poprawki zostały zaakceptowane. 
Przechodzimy do rozpatrzenia poprawki nr 24. Zostanie ona rozpatrzona  łącznie 

z poprawką nr 38. Są to poprawki klubu Prawo i Sprawiedliwość. Bardzo proszę. 
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Poseł Andrzej Kryj (PiS):
Poprawka nr 24 ma również charakter porządkujący. W przepisie określającym przygo-
towania przez Centralną Komisję Egzaminacyjną informatorów dotyczących dotychcza-
sowego egzaminu potwierdzającego kwalifikacje w zawodzie uchyla się pkt 3 dotyczący 
konieczności przygotowania informatorów dla branżowej szkoły II stopnia. W szkole 
branżowej II stopnia będzie przeprowadzony nowy egzamin zawodowy, a nie dotychcza-
sowy egzamin potwierdzający kwalifikacje w zawodzie. Poprawka powinna wejść w życie 
z dniem 1 stycznia 2019 r. Prosimy Wysokie Komisje o jej przyjęcie. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Proszę, pani minister. 

Sekretarz stanu w MEN Marzena Machałek:
Popieramy tę poprawkę. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Biuro Legislacyjne? 

Legislator Urszula Sęk:
Nie zgłaszamy uwag. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Przystępujemy do łącznego głosowania nad poprawkami nr 24 i 38. Kto z pań 
i panów posłów jest za przyjęciem tych poprawek? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał 
od głosu? Wyniki głosowania. Głosowało 44 posłów, za oddano 42 głosy, 2 głosy przeciw, 
0 głosów wstrzymujących się. Poprawki zostały zaakceptowane. 
Przechodzimy do rozpatrzenia poprawki nr 25. Ta poprawka zostanie rozpatrzona 

łącznie z poprawką nr 26. Poprawki są autorstwa klubu PiS. Bardzo proszę, panie pośle. 

Poseł Andrzej Kryj (PiS):
Panie przewodniczący, szanowni państwo, proponowane zmiany doprecyzowują przepisy, 
na podstawie których wyliczany jest wskaźnik zwiększający stosowany do wyznacza-
nia dotacji dla ogólnodostępnych szkół publicznych, w których  jest realizowany obo-
wiązek szkolny lub obowiązek nauki oraz dla publicznych szkół specjalnych. Dotacje 
te są wypłacane przez jednostki samorządu terytorialnego na podstawie art. 25 ustawy 
o finansowaniu zadań oświatowych. Prosimy o przyjęcie tych poprawek. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Pani minister. 

Sekretarz stanu w MEN Marzena Machałek:
Popieramy te poprawki. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Biuro Legislacyjne? 

Legislator Urszula Sęk:
Nie zgłaszamy uwag. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Przystępujemy do głosowania. Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawek 
nr 25 i 26? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Dziękuję. Podaję wyniki głoso-
wania. Głosowały 44 osoby, za 44 głosy, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się. 
Poprawki zostały zaakceptowane. 
Przechodzimy do rozpatrzenia poprawki nr 27. Zostanie ona rozpatrzona  łącznie 

z poprawkami nr 28 i 29. Proszę przedstawiciela Klubu Parlamentarnego Prawo i Spra-
wiedliwość o przedstawienie poprawek. 

Poseł Andrzej Kryj (PiS):
Panie przewodniczący, ta poprawka ma charakter doprecyzowujący. Chodzi o termin, 
w którym jest przedkładany dokument uprawniający szkołę do tzw. dotacji za efekt, czyli 
dotacji wypłacanej w przypadku, gdy uczeń uzyska odpowiednie świadectwo dojrzałości, 
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certyfikat kwalifikacji zawodowej z kwalifikacji wyodrębnionej w zawodzie, w zakresie 
której kształcenie było prowadzone w branżowej szkole II stopnia lub dyplom zawodowy. 
Przyjęcie poprawki spowoduje utrzymanie dotychczasowych terminów przedkładania 
dokumentów. Prosimy o akceptację. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Pani minister. 

Sekretarz stanu w MEN Marzena Machałek:
Popieramy tę poprawkę. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Biuro Legislacyjne. 

Legislator Urszula Sęk:
Nie zgłaszamy uwag. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Poddaję poprawki pod głosowanie. Przypominam, że głosujemy łącznie nad 
poprawkami nr 27, 28 i 29. Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem tych poprawek? 
Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Wyniki głosowania. Głosowało 44 posłów, 
za 44 głosy, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się. Poprawki zostały zaakcep-
towane. 
Przystępujemy do rozpatrzenia poprawki nr 30. Ta poprawka jest rozpatrywana łącz-

nie z poprawką nr 39. Przedstawiciel Klubu Parlamentarnego Prawo i Sprawiedliwość, 
bardzo proszę. 

Poseł Andrzej Kryj (PiS):
Poprawka ma na celu określenie  terminu ogłoszenia komunikatu w sprawie wykazu 
turniejów lub olimpiad tematycznych uprawniających do zwolnienia z części pisemnej 
egzaminu zawodowego. W przypadku braku przepisu przejściowego nie byłoby podstawy 
prawnej  do ogłoszenia  tego  komunikatu,  tak  aby  obowiązywał  on w roku  szkolnym 
2019/2020 i w roku 2020/2021. Komunikat ten jest ogłaszany nie później niż na dwa 
lata przed terminem przeprowadzenia egzaminu zawodowego, a zatem obowiązywałby 
dopiero od roku szkolnego 2021/2022. Poprawka powinna wejść w życie 1 stycznia 2019 r. 
Prosimy Wysokie Komisje o jej przyjęcie. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Pani minister. 

Sekretarz stanu w MEN Marzena Machałek:
Popieramy tę poprawkę. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Biuro Legislacyjne. 

Legislator Urszula Sęk:
Nie zgłaszamy uwag. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Przystępujemy do głosowania. Głosujemy łącznie nad poprawkami nr 30 i 39. Kto z pań 
i panów posłów jest za ich przyjęciem? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? 
Podaję wyniki głosowania. Głosowało 43 posłów, za 43 głosy, 0 głosów przeciw, 0 głosów 
wstrzymujących się. Poprawki zostały zaakceptowane. 
Przechodzimy do rozpatrzenia poprawki nr 31. Ta poprawka jest rozpatrywana łącz-

nie z poprawką nr 40. Proszę przedstawiciela klubu PiS o przedstawienie poprawki. 

Poseł Andrzej Kryj (PiS):
Panie przewodniczący, z uwagi na projektowaną datę wejścia w życie przepisu art. 22 
ust. 3 ustawy z dnia 27 października 2017 r. o finansowaniu zadań oświatowych, ta data 
to 1 stycznia 2019 r., doprecyzowania wymaga dotychczasowy art. 147. Proponowana 
zmiana umożliwi gminom dokończenie otwartych konkursów ofert, rozpoczętych w roku 



14                   s.k.

Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Komisji eduKacji, nauKi i młodzieży (nr 158), 

Komisji samorządu Terytorialnego i Polityki regionalnej (nr 252)

2018, na dotychczasowych zasadach. Prosimy o przyjęcie przedstawionej poprawki, gdyż 
jej niewprowadzenie spowoduje brak spójności w przepisach dotyczących zasad przepro-
wadzania otwartych konkursów ofert. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Pani minister. 

Sekretarz stanu w MEN Marzena Machałek:
Popieramy poprawkę. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Biuro Legislacyjne. 

Legislator Urszula Sęk:
Nie zgłaszamy uwag. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem 
poprawek nr 31 i 40? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Podaję wyniki gło-
sowania. Głosowały 44 osoby, za 44 głosy, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących 
się. Poprawki zostały zaakceptowane. 
Przechodzimy do rozpatrzenia poprawki nr 32, która zostanie rozpatrzona łącznie 

z poprawką nr 41. Proszę przedstawiciela klubu Prawo  i Sprawiedliwość  o zabranie 
głosu. 

Poseł Andrzej Kryj (PiS):
Panie przewodniczący, art. 157a projektu ustawy wskazuje jako źródło danych wykorzy-
stywanych do dokonania podziału części oświatowej subwencji ogólnej na 2019 r. dane 
z tzw. starego Systemu Informacji Oświatowej. Proponowana poprawka uzasadniona jest 
potrzebą umożliwienia dokonania podziału części oświatowej subwencji ogólnej na rok 
2019 na podstawie danych zgromadzonych w tzw. starym Systemie Informacji Oświa-
towej, uregulowanym obecnie w art. 105-119 ustawy o systemie informacji oświatowej. 
Poprawka powinna wejść w życie z dniem 1 stycznia 2019 r. Wnosimy o jej przyjęcie. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Pani minister. 

Sekretarz stanu w MEN Marzena Machałek:
Popieramy poprawkę. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Biuro Legislacyjne. 

Legislator Urszula Sęk:
Nie zgłaszamy uwag. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Przystępujemy do głosowania. Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawek nr 
32 i 41? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Podaję wyniki głosowania. Głoso-
wało 44 posłów, za 37 głosów, 0 głosów przeciw, 7 głosów wstrzymujących się. Poprawki 
zostały zaakceptowane. 
Pozostała nam jeszcze jedna poprawka oznaczona nr 33. Poprawkę zgłosił Klub Par-

lamentarny Prawo i Sprawiedliwość. Bardzo proszę. 

Poseł Andrzej Kryj (PiS):
Panie przewodniczący, w tej poprawce proponujemy, żeby w terminie z dniem następu-
jącym po dniu ogłoszenia ustawy wszedł w życie przepis ustawy o Systemie Informacji 
Oświatowej, tj. art. 31 pkt 15 lit. c). Chodzi o to, aby termin wejścia w życie tego prze-
pisu był tożsamy z terminem wejścia w życie przepisu, o którym mowa w art. 31 pkt 10. 
Obydwa przepisy dotyczą zbierania informacji dotyczących uzyskania tytułu czeladnika. 
Proponuje się także, żeby z dniem 1 stycznia 2019 r. wszedł w życie art. 1 pkt 17, 

ponieważ konieczne jest wprowadzenie procedury związanej ze wskazaniem pisemnie 



s.k.                15

Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Komisji eduKacji, nauKi i młodzieży (nr 158), 

Komisji samorządu Terytorialnego i Polityki regionalnej (nr 252)

przez wójta, burmistrza  lub prezydenta miasta rodzicom, nie później niż przed roz-
poczęciem postępowania uzupełniającego, innej placówki wychowania przedszkolnego, 
która może przyjąć dziecko w sytuacji, kiedy nie dostało się ono do przedszkola w trakcie 
postępowania rekrutacyjnego. Należy zauważyć, że postępowanie rekrutacyjne na rok 
szkolny 2019/2020 rozpoczyna się już na początku roku 2019. 
Z kolei w art. 2 pkt 6 lit. b) przepis rozszerza listę okoliczności powodujących, że arbi-

ter może zostać skreślony z listy arbitrów rozpatrujących odwołania od wyników egza-
minu maturalnego. Celowe jest zatem, aby przepis ten obowiązywał w czasie przepro-
wadzania egzaminu maturalnego już w 2019 r. 
W art. 2 pkt 73 lit. a), b) i c) w zakresie dotyczącym ust. 3a przepisy dotyczą zmian 

w zasadach dokonywania opłat za egzamin maturalny, które są korzystne dla osób przy-
stępujących ponownie do tego egzaminu. Celowe  jest, aby  te przepisy obowiązywały 
w czasie przeprowadzania egzaminu maturalnego już w 2019 r. 
Przepis ustawy o Systemie Informacji Oświatowej, tj. art. 31 pkt 16 wprowadzony 

jest po to, aby termin wejścia w życie tego przepisu był tożsamy z terminem wejścia 
w życie przepisu, o którym mowa w art. 2 pkt 15. Wspólnym mianownikiem obu przepi-
sów są rzeczoznawcy opiniujący podręczniki wpisani na listę przez ministra właściwego 
do spraw oświaty i wychowania. 
Kolejna  zmiana  dotyczy  przepisów  wprowadzających  ustawę  Prawo  oświatowe 

i zakłada przekształcenie szkół przekazanych na podstawie umowy zawartej pomiędzy 
jednostką samorządu terytorialnego a osobą prawną lub fizyczną oraz dotyczy egzami-
nów eksternistycznych w takim sensie, aby termin wejścia w życie tych przepisów był 
tożsamy z terminami wejścia w życie przepisów przejściowych ustawy w tym zakresie. 
Kolejne przepisy przejściowe, to art. 151-155 oraz art. 159 do ustawy o finansowaniu 

zada oświatowych. Przepisy te, podobnie jak przepisy materialne, powinny wejść w życie 
wraz z początkiem nowego roku budżetowego. 
I wreszcie ostatnia kwestia to przepisy ustawy Prawo o szkolnictwie wyższym i nauce, 

czyli art. 46 pkt 2 lit. a) w zakresie art. 70 ust. 3 pkt 1 i 2 oraz zdania drugiego i ust. 4 
oraz art. 46 pkt 2 lit. b) i c). Chodzi o przepisy, które nie dotyczą egzaminów zawodowych 
i egzaminów potwierdzających kwalifikacje w zawodzie w procesie rekrutacji na studia. 
Proponuje się, żeby z dniem 1 stycznia 2022 r. weszły w życie przepisy ustawy Prawo 
o szkolnictwie wyższym i nauce, art. 46 pkt 1, które dotyczą uwzględniania egzaminów 
zawodowych i egzaminów potwierdzających kwalifikacje w zawodzie w rekrutacji na stu-
dia wyższe. Prosimy o przyjęcie przedstawionych poprawek. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Pani minister. 

Sekretarz stanu w MEN Marzena Machałek:
Oczywiście akceptujemy przedstawione propozycje. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Biuro Legislacyjne? 

Legislator Urszula Sęk:
Nie zgłaszamy uwag. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Dziękuję. Przystępujemy do głosowania nad poprawką nr 33. Kto z pań i panów posłów 
jest za przyjęciem tej poprawki? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Podaję 
wyniki głosowania. Głosowały 43 osoby, za 42 głosy, 0 głosów przeciw, 1 głos wstrzymu-
jący się. Poprawka została zaakceptowana. 
Pozostało nam jeszcze dokonać wyboru posła sprawozdawcy. Proponuję, aby pozosta-

wić w tej roli panią poseł Teresę Wargocką. Czy pani poseł wyraża zgodę? 

Poseł Teresa Wargocka (PiS):
Tak. 
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Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15):
Czy jest sprzeciw wobec kandydatury pani poseł Wargockiej? Nie ma sprzeciwu. Stwier-
dzam, że Komisje wybrały posła sprawozdawcę. 
Na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny posiedzenia. Zamykam wspólne obrady 

Komisji Edukacji, Nauki i Młodzieży oraz Samorządu Terytorialnego i Polityki Regio-
nalnej. 


